
1 
 

Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Komisie cestovného ruchu a propagácie pri MsZ  

v Novej Bani konaného dňa 25. januára 2023 o 14.30 hod.  
v zasadačke MsÚ v Novej Bani 

 
Prítomní členovia komisie: Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Igor Gladiš, 
 Branislav Medveď, Ing. Marek Úškrt, Mgr. Juraj Kološta 
 
Zapisovateľka:  PhDr. Lenka Šubová 
 
Pozvaní:  Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, MBA, primátor mesta 

Mgr. Mária Pátková, riaditeľka OOCR Región Gron 
Jozef Ďurček, hospodár MO SRZ Nová Baňa    

 
Predseda komisie Anton Medveď privítal členov komisie cestovného ruchu a propagácie pri 
MsZ v Novej Bani a prizvaných hostí. Predstavil navzájom prítomných a poďakoval za 
prijatú ponuku členstva v komisii. Vyhodnotil účasť členov komisie na zasadnutí, pričom 
konštatoval, že:  

- počet prítomných členov je 7 
- počet neprítomných členov je 0 
- komisia je uznášaniaschopná  

 
Komisia schválila nasledovný program zasadnutia:  
1. Rokovací poriadok komisie pri MsZ 
2. Plán zasadnutí komisie na rok 2023 
3. Rôzne 
4.  Diskusia 
 

 
K bodu programu č. 1 - Rokovací poriadok komisie pri MsZ 
 
K bodu č. 1 
Členom Komisie cestovného ruchu a propagácie bol pred zasadnutím komisie elektronicky 
zaslaný návrh Rokovacieho poriadku komisie pri MsZ, s tým, že prípadné pripomienky budú 
na zasadnutí do neho zapracované.   
 
Predseda komisie vyzval členov o prednesenie pripomienok. Neboli vznesené žiadne 
pripomienky a dal o tomto návrhu hlasovať: 

 
Hlasovanie k bodu č.1 
  

Prítomných 7 Za: 7 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 1 
 
Komisia berie na vedomie Rokovací poriadok komisie pri MsZ bez pripomienok, tak ako bol 
predložený.   
 
 
K bodu programu č. 2 - Plán zasadnutí komisie na rok 2023 
 
K bodu č. 2 
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Predseda navrhol plánované zasadnutia komisie mať štyrikrát v roku 2023. Počas 
mimoriadnych situácii, resp. podľa potreby sa uskutočnia aj ďalšie zasadnutia komisie na 
základe spoločného dohovoru členov.  
 
Predseda komisie dal o tomto návrhu hlasovať: 

 
Hlasovanie k bodu č.2 
  

Prítomných 7 Za: 7 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 2 
 
Komisia berie na vedomie Plán zasadnutí komisie na rok 2023. 
 
 
K bodu programu č. 3 - Rôzne 
 
K bodu č. 3 
 
Predseda komisie Anton Medveď privítal na zasadnutí primátora mesta Mgr. MVDr. 
Branislava Jaďuďa, MBA a odovzdal mu slovo.  

 
• Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, MBA:  

- poďakoval za nomináciu a účasť v komisii dlhoročným i novozvoleným členom; 
- poprial im vo svojej činnosti veľa dobrých nápadov, správnych rozhodnutí 

a odporučení, ako aj vzájomnú spoluprácu jednotlivých organizácií a združení; 
- odporučil, aby v nasledujúcom 4-ročnom období sa komisia zamerala na 

najdôležitejšie oblasti v cestovnom ruchu, nielen na prírodu, ale aj na históriu 
baníctva.  

 
• Anton Medveď, predseda komisie:  

- ako prioritu vníma podporu propagácie baníctva v meste, čo predstavuje projekt 
Althandlu a Vodnej nádrže Tajch; 

- informoval o ich súčasnej situácii a predstavil víziu ich smerovania ideového zámeru 
na nasledujúcich stretnutí komisie v spolupráci s partnermi, ako aj vzájomnú jednotnú  
spoluprácu združení v oblasti baníctva.  

 
• PhDr. Lenka Šubová:  

- mesto Nová Baňa v septembri 2022 podalo žiadosť o mimoriadnu podporu formou 
dotácie na rekonštrukciu vodnej nádrže pozostávajúcu zo stavebných objektov 
(hrádzové teleso, výpustný a výustný objekt, bezpečnostný priepad so sklzom, 
prístupová cesta do nádrže) na Environmentálny fond. Začiatkom januára 2023 
obdržalo odpoveď o nezaradení žiadosti o poskytnutie prostriedkov, nakoľko nie je 
možné projekt zaradiť do žiadnej činnosti v rámci špecifikácie pre mimoriadne dotácie 
vydanej na rok 2022. Po spätnej konzultácii na Envirofonde sa prihlási mesto do novej 
výzvy, ktorá bude vyhlásená začiatkom februára 2023. Podmienky v tejto novej výzve 
by mali umožniť byť so žiadosťou zaradený medzi oprávnených žiadateľov.  

 
• Branislav Medveď:  

- poinformoval prítomných o vyhlásenej celoslovenskej zbierke, ktorej organizátorom je 
OZ Nová Baňa so svojimi partnermi v záujme záchrany archeologického náleziska pre 
budúce generácie – Althandel pri príležitosti 300. výročia postavenia Potterovho 
ohňového stroja;  
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- upozornil na skutočnosť potreby zakonzervovania základov, čo deklarujú uskutočnené 
4.etapy archeologického výskumu v lokalite Althandel počas predošlých 4 rokov. 
Súčasne prebieha komunikácia k cenovej ponuke na tento účel s možnosťou  
financovania časti z verejnej zbierky a hľadania ďalších dostupných finančných 
prostriedkov k celkovým predpokladaným nákladom. Predostrel možnosť podania 
žiadosti o dotáciu z Banskobystrického samosprávneho kraja prostredníctvom OOCR 
Región Gron; 

- ukazuje sa súvisiaca možnosť prekládky miestnej komunikácie v záujme chránenia 
monumentálneho a historicky vzácneho zachovaného telesa; 

- navrhol zriadiť dočasnú pracovnú skupinu tvorenú zanietencami k Althandlu, ktorá by 
sa stretávala na pravidelnej báze, komunikovala a smerovala k napĺňaniu cieľa jeho 
záchrany. 

 
• Jozef Spurný:  

- je naklonený jednotnej spolupráci združení a poskytne súčinnosť pri prekládke 
miestnej komunikácie v lokalite Althandel, brigádach a podobných činnostiach. 

 
• Anton Medveď, predseda komisie:  

- privítal na zasadnutí hospodára MO SRZ Nová Baňa, poprosil ho o bližšie informácie 
a odovzdal mu slovo.  

 
• Jozef Ďurček:  

- poskytol priblíženie problematiky a aktuálne informácie k vodnej nádrži Tajch (VN 
Tajch). Ide o náročný časovo aj finančne realizačný proces samotnej rekonštrukcie; 

- Miestna organizácia Slovenského rybárskeho zväzu Nová Baňa je naklonená k 
spolupráci s mestom na tomto projekte v nasledovnom období, poskytne súčinnosť 
a využije dostupné možnosti pomoci; 

- dostupné informácie o minulých rekonštrukciách a prácach na VN Tajch sú zverejnené 
v kronike rybárskeho zväzu a Pohronského múzea.  

 
• Ing. Marek Úškrt:  

- poukázal na globálne oteplovanie, ktoré má vplyv na nedostatok prítoku do Tajchu 
v období letných mesiacov. 

 
• Anton Medveď, predseda komisie:  

- odporučil doplnenie infraštruktúry na Tajchu prostredníctvom nového projektu, ktorý 
bol odprezentovaný ako vízia na MsZ s úpravou lesného porastu, z čoho by okrem 
verejnosti mali osoh aj rybári. 

 
• Branislav Medveď:  

- skrášlenie prostredia je možné aj bez zásahu do VN. Ako bolo spomenuté 
skultivovaním lesa so vznikom oddychovej zóny, svojpomocnou realizáciou betónovej 
časti; 

- povedal starší zámer v tejto doline vzadu od Banského dvora spraviť záchytnú nádrž 
s pravidelným čistením, tzv. gabiónový koš a navrhol určiť človeka, ktorý by 
pravidelne kontroloval správu VN Tajch, vrátane ventilov. 
 

• Jozef Ďurček:  
- mesto vydáva štátne lístky pre rybárov, čo predstavuje príjem, ktorý v prípade 

dostupných možností by sa mohol použiť ako úhrada nejakých výdavkov v rámci 
skultivovania lokality VN Tajch. 
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• Jozef Spurný:  
- zaujímal sa určenie presnej lokalizácie pomenovania „Červená skala“ a „vrch Gupňa,“ 

ktoré sú uvedené na historických mapách;   
- poukázal na vzniknuté horské traily v smere Zvonička – Červená skala. 

 
• Ing. Marek Úškrt:  

- požiadal o dostupné štatistické údaje (počet návštevníkov a turistov, počet 
prenocovaní, možnosti ubytovania v meste a pod.) ako východiskové hodnoty pre 
budúcu propagáciu mesta a prilákanie do mesta nových potencionálnych záujemcov, 
napríklad prostredníctvom aktívnych podujatí a spraviť „mesto v pohybe.“  

 
• PhDr. Lenka Šubová:  

- mesto disponuje štatistickými údajmi o turizme a vie ich poskytnúť pre tento účel;   
- na webovej stránke mesta je zverejnený a pravidelne aktualizovaný Kalendár podujatí 

na rok 2023, pripravované podujatia sú promované prostredníctvom webu a sociálnej 
sieti; 

- platforma „Malé a stredné podniky/podnikatelia mesta“ sú sociálno-ekonomickí  
partneri mesta v rámci strategického dokumentu Programu hospodárskeho rozvoja 
a sociálneho rozvoja mesta Nová Baňa 2021-2027 a v máji sa uskutočnilo verejné 
stretnutie s nimi, na ktorom boli prediskutované ich pripomienky, problémy i vízie. 
Tento zápis bude zaslaný členom komisie k nahliadnutiu;  

- horské traily v smere Zvonička – Červená skala sú neoficiálne vybudované, Mestské 
lesy Nová Baňa s.r.o. (MsL) aj vedenie mesta sú informované o tejto skutočnosti 
a podnikajú kroky na ich odstránenie. Čo sa týka cyklotrailov Zvonička v smere do 
centra mesta sú vybudované Mestským mládežníckym parlamentom z dotačných 
zdrojov Participatívneho rozpočtu na rok 2022. Ich výstavba bola komunikovaná 
s MsL a Okresným úradom Žiar nad Hronom, ktorý vydal po osobnej obhliadke aj 
súhlasné rozhodnutie o ich vybudovaní. V roku 2023 mládežnícky parlament má 
záujem o ich rozšírenie v rámci dotácie mesta. 
 

• Anton Medveď, predseda komisie:  
- podotkol, že má v pláne, aby sa komisia venovala takejto možnosti prilákania turizmu 

do mesta v oblasti cestového ruchu a zároveň avizoval aj bod k štálovému osídleniu, 
ktorý bude na prerokovanie podstúpení aj tejto komisii; 

- privítal na zasadnutí riaditeľku OOCR Región Gron a nadviazal na víziu spolupráce 
pri organizovaní turistických výstupov. Poprosil ju o predstavenie aktuálnych plánov 
oblastnej organizácie a odovzdal jej slovo.  

 
• Mgr. Mária Pátková:  

- predstavila organizáciu a jej činnosti ako vedenie štatistík, komunikáciu s členmi, 
Ministerstvom dopravy SR, Banskobystrickým samosprávnym krajom, partnermi 
a inštitúciami, tvorbu rozpočtu, propagačné a marketingové aktivity, rozvojové 
zámery, tvorbu produktov cestovného ruchu a doplnkovej infraštruktúry, dotáciu na 
podporu rozvoja cestového ruchu a realizáciu ročného plánu aktivít na rok 2023, ktorý 
sa v tejto dobe pripravuje. OOCR-ka naďalej chce podporovať baníctvo, plánuje 
dobudovať infraštruktúru Záhradného lesa na Zvoničke, ako aj prevádzkovať 
turistický autobus na kúpalisko buď do Žiaru nad Hronom alebo Sklených Teplíc 
v spolupráci s jej členmi; 

- dodala, že OOCR-ka tiež disponuje štatistickými údajmi o turizme a vie ich 
poskytnúť.   

 
• Mgr. Juraj Kološta:  

- informoval o preložení akcie 53. ročník Zimného prechodu Pohronským Inovcom 
z dôvodu zákazu využívania lesa verejnosťou a zabezpečenia šírenia afrického moru 
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v populácii divej zveri. Organizátori podujatia budú informovať o novom termíne 
zimného prechodu.  
 

• Igor Gladiš:   
- predložil návrh vidieť z centra mesta a okolia dominantu Zvonice na Zvoničke 

v lesnatom poraste.  
 
• Anton Medveď, predseda komisie:  

• poveril zastupovaním počas svojej neprítomnosti Ing. Petra Pšenáka, poslanca MsZ, 
ktorý je zároveň členom Komisie cestovného ruchu a propagácie; 

• informoval o odporúčaní Komisie kultúry, vzdelávania, mládeže a športu pri MsZ, aby 
žiadosti o poskytnutie finančnej dotácie od roku 2024, týkajúce sa oblasti propagácie 
a cestovného ruchu, boli prerokovávané na tejto komisii s tým, že pre túto oblasť a na 
tento účel budú zvlášť vyčlenené finančné prostriedky. 

• informoval o predložení návrhu na februárové MsZ za člena aj Oblastnú organizáciu 
cestovného ruchu Región Gron  

 
Záverečné stanovisko k bodu č. 3 
 
Členovia Komisia cestovného ruchu a propagácie berú na vedomie:  

- poverenie zastupovaním predsedu komisie Ing. Petrom Pšenákom 
- prerokovanie žiadosti o poskytnutie finančnej dotácie od roku 2024 týkajúce sa oblasti 

propagácie a cestovného ruchu na tejto komisii 
 
Členovia Komisia cestovného ruchu a propagácie odporúčajú:  

- spoluprácu s viacerými združeniami v oblasti baníctva a zriadiť dočasnú pracovnú 
skupinu tvorenú zanietencami k Althandlu, ktorá by sa stretávala na pravidelnej báze, 
komunikovala a smerovala k napĺňaniu cieľa jeho záchrany; 

- spraviť záchytnú nádrž s pravidelným čistením, tzv. gabiónový koš, určiť človeka, 
ktorý by pravidelne kontroloval správu VN Tajch, vrátane ventilov a skultivovanie 
lesného porastu so vznikom oddychovej zóny. 

 
 
K bodu programu č. 4 - Diskusia 
 
K bodu č. 4 
 
K bodu neboli vznesené žiadne diskusné príspevky.  
 
 

Záver: 
Predseda komisie poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie o 16:45 hod. O najbližšom 
zasadnutí komisie budú členovia včas informovaní.  
 
 
V Novej Bani, 25.1.2023 
 
 
Zapísala: PhDr. Lenka Šubová      Schválil:      Anton Medveď v.r. 

       predseda komisie 


